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KENNISNEMEN VAN 
Beantwoording technische vragen GBT over Ondernemersfonds Twenterand 

 

INLEIDING 

Op vrijdag 8 februari heeft het GBT via de griffie een email gestuurd met technische vragen over het 

Ondernemersfonds Twenterand. Op verzoek van het GBT wordt met een raadsbrief een antwoord 

gegeven op deze technische vragen.  

 

Voor meer informatie over het ondernemersfonds kan contact op worden genomen met Marijke 

Schipper. Er is ook meer informatie te vinden in de gepubliceerde regeling.  

 

KERNBOODSCHAP 
De email van het GBT 

‘Hallo Griffie, Robert, 

 

GBT heeft in het vorige verkiezingsprogramma opgenomen dat er een Investeringsfonds c.q. 

Ondernemersfonds moet komen in Twenterand naar Dinkellands' model. Hierin een prominente rol 

voor recreatie, toerisme en detailhandel. Vandaar aanvankelijk doel: algehele promotie van 

Twenterand. Het valt dan ook onder het programma 'Aantrekkelijke gemeente'. Dit heeft uiteindelijk 

geresulteerd in het Ondernemersfonds. 

 

Inmiddels weten we - laatste update vanuit college d.d. 7-11-2017 - dat het aanvankelijke doel is los 

gelaten en nog maar voor 10% van het budget daaraan wordt besteed. 90% wordt naar rato van 

inbreng besteed, maar de doelbestemmingen ontbreken. We kunnen ons niet aan de indruk 

onttrekken dat het vooral te maken heeft met de plotse toevoeging van LTO. Zij leveren met al hun 

hectares de grootste financiële bijdrage. Jammer dat het doel daar kennelijk onder heeft geleden. We 

vragen ons dan ook af wat er van het oorspronkelijk doel is overgebleven en wie deze keuze heeft 

gemaakt? Wij willen weten hoe het Ondernemersfonds definitief is ingericht en hoe één en ander nu is 

geregeld. Temeer wij er vragen over krijgen en wij geen zinnige reactie kunnen geven.’ Daarom 

hebben wij de volgende vragen: 

1) Wat is nu uiteindelijk het doel van het Ondernemersfonds?  

2) Waarom is zo afgeweken van het oorspronkelijke doel? en Wie bepaalde dit? 

3) Wat zijn de voorwaarden om deel te nemen aan dit fonds en hoe wordt een nieuwe intreder in 

kennis gesteld? 

4) Aan wie wordt het geïnde OZB-bedrag overgemaakt? Met andere woorden wie beheert de gelden? 

5) Wie zijn de beslissers in het fonds (wij vernemen via een soort aanvraagcommissie) en hoe is dit 

vorm gegeven? 

6) OZB op niet-woningen betekent ook dat onder meer sportclubs en maatschappelijke organisaties 

met een pand meebetalen aan het fonds. Hoe kunnen zij aanspraak maken op dit fonds? 

7) Om de "aantrekkelijkheid en leefbaarheid te vergroten" vermeld het gemeente in relatie tot het 

fonds. Hoe zijn de detailhandel, recreatie en toerisme erbij betrokken, aangezien zij hieraan een grote 

bijdrage leveren? Evenals evenementenorganisaties. 

8) Is onderzocht de toeristen-/forensenbelasting onderdeel uit te laten maken van het budget van het 

Ondernemersfonds? Wetende dat de relatie met TTI wordt beëindigd. Of is dit iets voor de 

kwartiermaker die Gastvrij Twenterand onderzoekt? 

 



 

Wellicht is het iets de raad via een raadsbrief te informeren waarin antwoorden op onder meer deze 

vragen uiteen worden gezet met de laatste stand van zaken. 

 

Met vriendelijke groet, 

namens GBT 

Marcus Elzinga 

 

De antwoorden op de vragen 

1) Wat is nu uiteindelijk het doel van het Ondernemersfonds?  

Een ondernemersfonds maakt het mogelijk om  

a. structureel geld voor bevordering van de economie vrij te spelen door iedereen mee te laten 

betalen door verhoging OZB niet-woningen; 

b. meer verbindingen te leggen tussen ondernemersgroepen (landbouw, recreatie, industrie, 

detailhandel, etc.) om tot een betere economische agenda te komen;  

c. een gezamenlijke pot te creëren voor de algehele promotie van Twenterand. 

 

2) Waarom is zo afgeweken van het oorspronkelijke doel? en Wie bepaalde dit? 

De Motie Ondernemersfonds Twenterand, die op 3 november 2015 door de raad is aangenomen, is 

als uitgangspunt gebruikt. Aanleiding van de motie is de startnotitie die op verzoek van het 

Detailhandelsplatform geschreven is. In de motie staat de vraag om te onderzoeken wat de 

mogelijkheden zijn van een ondernemersfonds in de gemeente Twenterand. In het zogeheten 

aanlooptraject zijn verschillende opties (reclamebelasting, BIZ, Leids model) met alle 

ondernemersverenigingen in de detailhandel, recreatie, industrie besproken. Hieruit kwam naar voren 

dat de voorkeur van de ondernemers uit gaat naar het Leids model (een algemeen fonds op basis van 

OZB niet-woningen). Dit betekent dat alle economische sectoren hieronder vallen, ook de agrarische 

sector. Uitgangspositie is dat degene die betaalt ook het geld terug krijgt.  

 

3) Wat zijn de voorwaarden om deel te nemen aan dit fonds en hoe wordt een nieuwe intreder in 

kennis gesteld? 

Op dit moment doen de acht grootste ondernemerspartijen mee. Dat zijn de IKVO, BBV, AZB, VOV, 

Ondernemend Vroomshoop, HAMI, LTO en de TTI / Twentse Hooilanden.  

Dit betekent dat die partijen een aanvraag kunnen indienen. Iedereen met een goed idee kan via één 

van de partijen een aanvraag indienen.  

De voorwaarden om mee te doen is dat de partij een groot deel van de doelgroep vertegenwoordigt 

voor zover dit in de gemeente ligt.  

 

4) Aan wie wordt het geïnde OZB-bedrag overgemaakt? Met andere woorden wie beheert de gelden? 

Het geïnde OZB-bedrag wordt overgemaakt aan de betrokken partijen zodra een aanvraag is 

goedgekeurd. De aanvragen worden beoordeeld door een toetsingscommissie. Bestuursleden van de 

ondernemerspartijen zijn hierin vertegenwoordigd. Bij het vorm geven van het ondernemersfonds 

hebben deze leden zich aangemeld. Als er een aanvraag ligt voor het algemene deel (10%) van het 

fonds, is afgesproken dat elke ondernemerspartij hier een reactie op kan geven. Zolang er geen 

aanvraag is, blijft het geld bij de gemeente gedurende drie jaar.  

 

5) Wie zijn de beslissers in het fonds (wij vernemen via een soort aanvraagcommissie) en hoe is dit 

vorm gegeven? 

Zie antwoord op vraag 4. 

 

6) OZB op niet-woningen betekent ook dat onder meer sportclubs en maatschappelijke organisaties 

met een pand meebetalen aan het fonds. Hoe kunnen zij aanspraak maken op dit fonds? 

Zie antwoord op vraag 3. Iedereen kan via de acht betrokken ondernemerspartijen een aanvraag 

indienen.  

 



 

7) Om de "aantrekkelijkheid en leefbaarheid te vergroten" vermeld het gemeente in relatie tot het 

fonds. Hoe zijn de detailhandel, recreatie en toerisme erbij betrokken, aangezien zij hieraan een grote 

bijdrage leveren? Evenals evenementenorganisaties. 

De acht betrokken partijen vertegenwoordigen bedrijven in de volgende sectoren: agrarisch, industrie, 

detailhandel, en recreatie & toerisme. Evenementenorganisaties worden via recreatie en toerisme 

betrokken.  

 

8) Is onderzocht de toeristen-/forensenbelasting onderdeel uit te laten maken van het budget van het 

Ondernemersfonds? Wetende dat de relatie met TTI wordt beëindigd. Of is dit iets voor de 

kwartiermaker die Gastvrij Twenterand onderzoekt? 

Het proces rondom het ondernemersfonds en het proces rondom de toekomst van TTI liep tegelijk. 

Het is daarom niet in detail onderzocht om deze belasting onderdeel uit te laten maken van het budget 

van het ondernemersfonds. Zodra er meer duidelijk is rondom Gastvrij Twenterand kan hier naar 

gekeken worden.   

   

VERVOLG 

Het Ondernemersfonds Twenterand is voor drie jaar ingesteld. Op dit moment zitten we in het tweede 

operationele jaar. In 2020 zal een evaluatie plaats vinden.  

 

PORTEFEUILLE 
Economische zaken  

 

 

 

 



 

Vriezenveen, 16 april 2019 
 

Burgemeester en wethouders van Twenterand 

de secretaris, 

_sign1_ 

de burgemeester, 

_sign2_ 

  

 

 

 

 

 

 

H.J. ten Brinke A.E.H. van der Kolk 

 


